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Referat fra Forskningslederforum  
Dato:  Torsdag 26.5.2011 

 

Til stede:  
Forskningsledere: Ingrid Melle (for Lars Lien), Karin Lødrup Carlsen, Leif Gjerstad, Lars Engebretsen, Stein Kvaløy, 
Theis Tønnessen, Bente Halvorsen (for Per Morten Sandset), Guttorm Haraldsen. Fra Campus Ahus: Hilde Lurås, Tom 
Øresland. Øvrige: Erlend B. Smeland, Ivar P. Gladhaug (kom ca 14.30), Drude M. Fugelseth, Randi Stene, Lillian 
Kramer-Johansen, Peder Utne (for Geir Gogstad), Linda T. Helgesen (referent).  
Inviterte: Sissel Jor, Turid Orvik (IKT stab OUS), Pål Bakke, Espen Randen (IT-støtte Klinmed), Eva Gretland 
(semesterkoordinator Klinmed).  
Forfall: Lars Lien, Dag Kvale, Per Morten Sandset, Ulf Kongsgaard, Torbjørn Omland, Geir Gogstad, Wenche Reed, 
Kari Kværner. 

 

 

Sak Sentrale diskusjonspunkter Konklusjon/ 
oppfølging 

Ansvarlig/ 
frist 

 SAKER FRA OUS   

29/2011 
Ansvarlig: 
EBS 
Invitert: 
Orvik 

Domus Medica – 
prioritering av 
leietakere OUS 
Status fra 
arbeidsgruppe 
Vedlegg: Forslag til 
kriterier og oversikt 
over interessenter 
 

Orvik orienterte om arbeidsgruppens 
forslag. Prioriteringsprosessen samt 
kartlegging av forskningslokaler på RH 
fortsetter i juni, sammen med vurdering 
av håndtering av kostnader for leie.  
- Antallet interessenter vil reduseres når 
man fjerner de som ikke fyller kriteriene 
og får konkret tilbakemelding fra 
miljøene. Ikke alle angitte miljøer har 
ønske om å flytte. Det vil bli bedt om 
korte, begrunnede søknader for å få frem 
reelle interessenter. Søkerne må da også 
oppgi hvilke lokaler de skal flytte fra. 
Dette vil trolig bidra til antall interessenter 
reduseres ytterligere.  
 

FL slutter seg til 
arbeidsgruppens 
forslag til kriterier 
og at det gjøres 
en rask 
prioritering. 
 
Arbeidsgruppen 
vil følge opp 
interessenter og 
lage en prioritert 
liste, basert på 
søknadsprosess.  
FLF holdes 
orientert. 

EBS 

30/2011 
Ansvarlig: 
EBS 
 

Handlingsplan for 
forskning  
Vedlegg: endelig 
utkast  
 

Det skal lages klinikkvise 
handlingsplaner på bakgrunn av den 
overordnede planen så snart den er 
vedtatt i OUS’ ledermøte. Det vil da 
sendes ut en mal til klinikkene, og 
klinikkene vil få god tid utover høsten til 
interne handlingsplaner.  
Flere forskningsledere ba om forlenget 
frist til å spille inn på den overordnede 
handlingsplanen, for å få en god prosess 
i klinikken i forkant. Dette innebærer i så 
fall at planen ikke kan fremlegges for 
vedtak i ledelsen før ultimo august.  

- Kramer-
Johansen sender 
ut dokumentet til 
FL for innspill til 
foreslåtte 
tverrgående tiltak. 
Smeland følger 
opp saken med 
Forskningsutvalg
et ift ønsket om 
utsatt behandling 
i Ledermøtet til 
over sommeren.   
 

EBS 
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31/2011 
Ansvarlig: 
EBS 
 

Omorganisering av 
forskningsstøtte-
funksjoner: 
innstilling fra 
arbeidsgruppe  
Vedlegg: endelig 
utkast 
 
 

- Smeland orienterte om utskilling av 
enheter fra Stab FIU. Bakgrunnen er 
ønske om å rendyrke det strategiske 
fokuset i stab, iht tidligere 
Ledermøtevedtak om mindre staber med 
fokus på strategi og systemkontroll. 
Servicefunksjoner samles internt i Oslo 
sykehusservice (OSS), ev. klinikker. Det 
er samtidig et behov for å samle 
forskningsstøttefunksjoner.  
- Spørsmål som er trukket fram av 
gruppen er om man skal samle og skille 
ut ytterligere stabsfunksjoner til OSS.  
- Primærargumentet for å legge en slik 
enhet til OSS er å ivareta nøytralitet og 
uavhengighet slik at alle 
forskningsmiljøer opplever lik tilgang på 
støtte. Et mindretall i arbeidsgruppen 
ønsket samling i klinikk, som da må 
ivareta en servicefunksjon for alle 
klinikker og yte regionale 
støttefunksjoner. 
- Leder av OSS har ikke vitenskapelig 
kompetanse. Dette er planlagt 
kompensert ved at det opprettes en 
nestlederstilling i OSS med krav om 
vitenskapelig kompetanse, som følger 
opp forskningsstøttefunksjonene i OSS. 
 

- FL understreker 
viktigheten av å 
samle flere av 
forsknings-
støttefunksjonene 
men er mindre 
opptatt av hvor 
ting er organisert 
– viktigst er 
tilgang til viktige 
støttefunksjoner 
- EBS følger opp 
saken i 
stabsmøte og 
rapporterer 
tilbake til FLF. 

EBS 

32/2011 
Ansvarlig: 
EBS 
 
 

Orienteringssaker 
OUS 
Samlevedlegg 
 

  

Biobank: status prosjektet eBiobank 
og lagringsfasiliteter Myren v/EBS 
Det er stor interesse for 
lagringsfasiliteten, som er klar til bruk nå. 
Innspill: Det ble meldt ønske om at 
sykehuset arrangerer felles omvisning, 
for eksempel for forskningsledere og 
interessenter i klinikkene, for å se på 
fasilitetene. 
 

- Interessenter 
kan melde seg til 
Jørgen Aarøe, 

Seksjon for 

biobank og 

registerstøtte,  

jorgen.aaroe@ous

-hf.no  

Informasjons-
brosjyre 
vedlegges 
referatet. Se også 
http://www.oslo-
universitetssykehus.no/f
agfolk/forskning/generelt
/biobank/Sider/regional-
lagringsfasilitet.aspx 
 

 

 

Info om nye web-sider forskning og 
innovasjon OUS v/Bakke 
Bakke viste de nye websidene, som vil 
bli videreutviklet. Innspill til forbedringer 
mottas.   

Saken følges opp 
i senere møter. 

 

Utvikling i publikasjonsaktivitet og 
publikasjonspoeng 1. tertial 2011 

Saken følges opp 
i neste møte. 

 

Ressursbruk forskning OUS 2010 og 
1. tertial 2011 

Saken følges opp 
i neste møte. 

 

mailto:jorgen.aaroe@ous-hf.no
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http://www.oslo-universitetssykehus.no/fagfolk/forskning/generelt/biobank/Sider/regional-lagringsfasilitet.aspx
http://www.oslo-universitetssykehus.no/fagfolk/forskning/generelt/biobank/Sider/regional-lagringsfasilitet.aspx
http://www.oslo-universitetssykehus.no/fagfolk/forskning/generelt/biobank/Sider/regional-lagringsfasilitet.aspx
http://www.oslo-universitetssykehus.no/fagfolk/forskning/generelt/biobank/Sider/regional-lagringsfasilitet.aspx
http://www.oslo-universitetssykehus.no/fagfolk/forskning/generelt/biobank/Sider/regional-lagringsfasilitet.aspx
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Overheadbelastning ved fakturering 
av lønnskostnader mot fond i 
Inven2/Medinnova 
Smeland orienterte kort. 

Klinikkenes 
økonomiledere 
orienteres 
særskilt i 
øk.ledermøtet.  

 

 

  UIO-SAKER OG FELLESSAKER   

33/2011 
Ansvarlig:
IPG/EBS 

Godkjenning av 
referat  
Referat fra forrige 
møte vedlagt 

 Referatet ble 
godkjent. 

 

34/2011 
Ansvarlig:
IPG/EBS 

Revidert mandat 
Revidert mandat 
vedlagt 

Justeringer fra forrige møte er lagt inn.  Mandatet ble 
vedtatt. 

 

35/2011 
Ansvarlig:
IPG/EBS 
 

Forslag til 
møteplan høst 
2011 
Vedlegg: Utkast til 
møteplan  

Det må avtales nye datoer for august og 
september. 

Linda H. finner 
forslag til nye 
datoer for august 
og september 
gjennom doodle. 

 

36/2011  
Ansv.: 
IPG 
Invitert: 
Randen 
(Klinmed), 
Jor (OUS) 
 

Tilgang til IT-
systemer ved UiO 
og OUS: 
orientering om 
status 
Vedlegg: Nye 
retningslinjer for 
ekstern brukerkonto 
ved Klinmed  
 

Nye retningslinjer ved Klinmed for 
tildeling av brukerkonto ved UiO til 
eksterne brukere.  
Gladhaug og Randen orienterte om de 
nye retningslinjene og begrunnelsen for 
dem: Det er i dag omtrent like mange 
eksterne brukere (i hovedsak 
sykehusansatte) som UiO-ansatte 
brukere. Det er knyttet lisenskostnader til 
den enkelte bruker samt økte kostnader 
til brukerstøtte. Det har vært svært ulik 
praksis for innvilgelse ved de gamle UiO-
enhetene, og det må etableres felles 
retningslinjer som gir tilnærmet lik 
behandling for hele instituttet. Det er 
ønskelig fra Klinmeds side å redusere 
antallet eksterne brukere. 
 
Kort oppdatering om status innenfor 
IKT-støtte til forskning ved OUS. 
Jor sitter i arbeidsgruppen UiO-OUS for 
IKT, nedsatt av Samarbeidsorganet. 
Gruppen har hatt to møter. En av de 
overordnede målsettingene er å komme 
til enighet om ett felles system for 
forskning for OUS og UiO; enten UiO-
nett eller Forskernett.  
 
 

Innspill: Tilgang til 
brukerkonto kan 
brukes som en 
form for 
belønning, f.eks. 
for å få folk til å 
delta i 
undervisning. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Gruppens 
anbefalinger 
beregnes klare i 
høst, og kommer 
på høring til FLF 
og FU. 
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37/2011 
Ansvarlig:
IPG 
 Invitert: 
Gretland 

Undervisnings-
regnskap fra 
Klinmed 
Presentasjon ved 
Gladhaug og 
Gretland 
 

Gretland presenterte 
undervisningsregnskapet og forklarte de 
ulike kriterier som ligger til grunn. Det 
lages oversikter over undervisningen på 
avdelinger, klinikker og for hele instituttet, 
samt fordelt på fagområder i og på tvers 
av klinikker. Undervisningsregnskapet er 
et nyttig verktøy for instituttledelsen i 
vurdering av utlysning av vitenskapelige 
stillinger. Dermed er det viktig at 
datagrunnlaget er korrekt. 
 
Undervisningslederne har ansvar for å 
fordele undervisningen. Det er nylig 
utpekt klinikkvise kontaktperson innen de 
store fagområdene indremedisin og 
kirurgi.  
 
Innspill:  
- Forskerlinjestudenter burde inkluderes i 
undervisningsregnskapet.  
- Masterprogrammet ved PHA må også 
inkluderes – alternativt at stillingene 
tilknyttet masterprogrammet ekskluderes 
fra undervisningsregnskapet. 
- En relatert problemstilling er 
vitenskapelige stillinger uten medisinsk 
kompetanse, der Klinmed ikke får brukt 
undervisningsressursene. 
 

Undervisnings-
lederne får i 
oppdrag å 
kvalitetssikre 
dataene sammen 
med Gretland. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Flere av disse 
punktene følges 
opp i et utvalg 
ved fakultetet 
som drøfter 
normer for 
undervisning, der 
Gretland deltar. 

 

38/2011 
Ansvarlig:
IPG 
 

 Orienteringssaker 
UiO 
Samlevedlegg  

Utlysning av midler til 
forskningsinfrastruktur 
Se vedlegg. 

Frist: 5. juni  

ERC-støtte til grensesprengende 
forskning (frontier research) 
Forskningslederne bes identifisere 
potensielle søkere i sin klinikk og 
informere dem om kurs i 
søknadsskriving. Søknadsfrist blir etter 
sommeren.  

Kurs i 
søknadsskriving: 
22. juni. 
 
 

 

SFF-søknader 
Gladhaug gikk raskt gjennom listen over 
søkere. Søknader som involverer OUS 
behandles i ledermøte neste uke. 

7. juni sender 
UiO søknadene til 
NFR. 
 

 

Lokale lønnsforhandlinger UiO 
Potten til lønnsforhandlinger fra UiO 
sentralt er liten, så signalene tyder på at 
det ikke bliri individuelle 
lønnsforhandlinger i år. Det kan komme 
forhandlinger per stillingskategorier fra 
sentralt hold. 

  

Oppretting av vit. toppstillinger ved 
lokalsykehus i HSØ 
Fakultetet har vedtatt at det i en 
fireårsperiode skal gis åpen mulighet til å 
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lyse ut stillinger internt ved de aktuelle 
lokalsykehusene. Stillingene finansieres i 
sin helhet av lokalsykehusene/HSØ. 

Eventuelt 
39/2011 
 

Arealer - Haraldsen etterlyser data fra 
”kartleggingen av forskningsarealer som 
OSS har stått for”. Det er uklart for 
mange forskningsledere, Stab FIU og 
leder av arealutvalget (Orvik), hvilken 
prosess det her siktes til.  
 
- Det er ikke etablert samarbeid mellom 
UiO og OUS i forhold til funksjons-
programmet, men de rapporterer til 
arealgruppen under samarbeidsorganet 
der Tønnessen sitter.  
- Det er gjentatte ganger meldt inn at det 
er uklare ansvarslinjer og manglende 
kommunikasjon både mellom UiO og 
OUS, og mellom de ulike 
arbeidsgruppene som behandler 
arealspørsmål. 

Merknad: Det er i 
etterkant avklart 
at dette kun har 
vært en teknisk 
gjennomgang og 
tilstandsbefaring 
av forsknings-
arealer, og ikke 
en kartlegging 
som grunnlag for 
arealprioriteringer 
 
Smeland følger 
opp saken med 
OSS og med UiO. 
 
For å tydeliggjøre 
ansvar og org. 
foretar sykehuset 
nå restrukturering 
av areal-
prosjektene. 

 

Eventuelt 
40/2011 

Godkjenning av 
søknader om 
eksterne midler til 
forsknings-
prosjekter 

Flere forskningsledere ønsker at 
forankringen av søknader om eksterne 
midler, for eksempel til Helse Sør-Øst, 
skal skje på avdelingsnivå, og ikke hos 
forskningsleder. Søknadene kommer for 
tett på fristen, antallet er svært høyt og 
kompetansen/muligheten for 
kvalitetssikring er mangelfull. 
 

FL ber OUS 
innlemme denne 
forankringen på 
avdelingsnivå i 
retningslinjene for 
godkjenning av 
søknader om 
eksternt 
finansierte 
forsknings-
prosjekter. 

 

 
 
 
 


